
 
 

Zápis z jednání dostihové a coursingové komise  
 

ZÁPIS PODLÉHÁ SCHVÁLENÍ PŘEDSEDNICTVA ČMKU 

 
Přítomni DaCK: Veronika Bejčková, Vít Černý, Eva Jeník Dufková, Eliška Hornová, Hana 

Richterová 
Omluveni: - 
Datum konání: 26.9.2023  
Místo konání: On-line 
 
Program: 
1. Projednání stížností, sdělení 
2. Situace na dráze v Mladé Boleslavi 
3. Příprava programu na jednání pracovní skupiny k národnímu řádu 

 
 

 
1. Projednání stížností a sdělení 

1.1. Sekretariát ČMKU postoupil k vyřízení DaCK stížnost na pořadatele závodu 
NordCoursing konaného dne 9.9.2013 v Tošovicích. Účastník závodu pan R.K. si 
stěžoval na abnormální počet vyloučených psů z důvodu ztráty střapce ve vysoké trávě 
v nepřehledném terénu. Zároveň si stěžoval na práci rozhodčích (umožnění opakování 
běhu). Předseda DaCK stížnost projednal s pořadatelem. Pořadatel uznal, že trať byla 
obtížná, ale jednalo se o závod se zadávání čekatelství CACIL ve vrcholné části sezony, 
kdy by psi měli prokazovat maximální výkonnost ve všech sledovaných kritériích. Závod 
byl posuzován 7 zkušenými mezinárodními rozhodčími ze 4 zemí (HU, SK, LT a CZ), kteří 
obě tratě schválili. Pořadatel rozhodčím dokonce nabídl úpravu tratě, kde docházelo 
k častým ztrátám střapce, ale rozhodčí ji odmítli s tím, že odpovídá regulím. 
Rozhodnutí rozhodčích je podle mezinárodního řádu konečné a nelze proti němu 
protestovat. 
 

1.2. Dvě stížnosti paní P.T. byly DaCK postoupeny opět ze sekretariátu ČMKU. Jedná se o 
stížnosti na chovatele, kteří údajně závodí s hárajícími nebo nakrytými fenami. Tyto 
stížnosti byly postoupeny Komisi pro chov a zdraví ČMKU. 

 

1.3. DaCK obdržela sdělení od paní M.P., kdy poukazuje na chování pana V.Č v průběhu 
startu italských chrtíků na závodě v Kolíně dne 16.9.2023. Pan V.Č. zaslal paní M.P. své 
stanovisko a zároveň vyjádření dráhové pozorovatelky paní V.R., která byla přímo u 
boxů a dohlížela na průběh startu. Dle vyjádření paní V.R. k žádnému pochybení na 
straně majitelů nedošlo.  

 

1.4. DaCK řeší podnět paní B.T. o uznání speciální výstavy pro vydání CACIL licence. 
Z důvodu nejednoznačného výkladu mezinárodního řádu je tato záležitost řešena 
s Výstavní komisí ČMKU. 

 

2. Situace na dráze v Mladé Boleslavi 
Předseda DaCK dne 20.9.2023 zaslal předsedovi spolku Interdog Bohemia dopis s žádostí o 
vyjádření se k provozuschopnosti dostihové dráhy v majetku výše uvedeného spolku v roce 



2024.  Pokud do 15.10.2023 DaCK neobdrží odpověď, že dráha bude v průběhu roku 2024 
provozuschopná, bude muset bohužel závody, o které Interdog Bohemia žádá, z kalendáře 
závodů na rok 2024 vyškrtnout. 

 
 

3. Příprava programu na jednání pracovní skupiny k národnímu řádu 
Dne 19.9.2023 FCI publikovalo novou verzi mezinárodního řádu pro dostihy a coursing, která 

bude platit od 1.1.2024. V této souvislosti DaCK dne 28.10.2023 zorganizuje jednání pracovní 

skupiny, na kterou pozvala zástupce pořadatelů dostihů a coursingů a zástupce chovatelských 

klubů zastřešujících plemena whippet a italský chrtík, kterých se změny týkají především. Na 

jednání se bude diskutovat, podle jakých pravidel se budou konat závody v dalších letech 

v ČR. To znamená, zda se bude měřit, zda se do národních pravidel implementují pravidla 

z mezinárodního řádu nebo národní řád zůstane ve stávající podobě. Výstupem jednání by 

měla být shoda na základních tezích národního řádu, které budou následně do NŘ 

zapracovány.  

Cílem jednání pracovní skupiny je vytvořit systém, který bude funkční jak pro pořadatele, tak 

pro rozhodčí a bude plně akceptovatelný pro majitele psů.   

 

 

 

Zapsala: Hana Richterová 
Za správnost: Vít Černý 
  

 


